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Hovoriť o začiatku v novembri je trošku
od veci. Ale, chceli by sme vám
pripomenúť, že sme radi, že sme sa po
dlhšej prestávke stretli, nielen pri učení
sa, ale, že sa môžeme realizovať v tom, čo
nás baví. 

U nás v škole máme priestor pre náš
profesijný rozvoj, kreativitu i
mimoškolské aktivity. O tom všetkom je
náš halloweensky špeciál školského
časopisu Akademik.

Týmito špeciálnymi stránkami ťa budú
sprevádzať naši špeciálni pomocníci.

Tak sa nezľakni! 

Úspešný začiatok



Sviatok Všetkých svätých a Deň pamiatky zosnulých sa slávia na našom
území už niekoľko storočí, pričom pôvodné zvyky spojené so sviatkami
pretrvávajú až dodnes.

Sviatok všetkých svätých vznikol vo východnej kresťanskej cirkvi v štvrtom storočí ako
spomienka na tých, čo pre vieru trpeli alebo za ňu položili život. „Od siedmeho storočia sa
začal pripomínať aj v západnej cirkvi ako deň zasvätený kresťanským svätým.
Sviatok Dušičky, v občianskom kalendári oficiálne nazývaný Pamiatka zosnulých, má  
počiatok v kresťanskej tradícii slúžiť omše za duše zomrelých.
Mnísi večer pred 2. novembrom zvonili a spievali žalmy za mŕtvych a modlili sa za ich duše.
Nasledujúci deň slúžili zádušné omše. Tento zvyk sa rozšíril do celej západnej cirkvi a pápež
Urban VI. nariadil v polovici 14. storočia, aby sa v nej pamiatka verných duší slávila ako
sviatok,“ 
V rímskokatolíckej cirkvi sa sviatok nazýva Spomienkou na všetkých verných
zosnulých. Jeho obsahom je pripomínanie si všetkých duší v očistci a pomoc týmto dušiam
modlitbami a odpustkami, ktoré možno získať v dušičkovom období modlitbou a návštevou
kostola či cintorína. Zapaľovanie sviečok na hroboch je pre katolíkov znakom
nesmrteľnosti duší a Božieho milosrdenstva. Evanjelici neprikladajú páleniu sviec rovnaký
zmysel ako katolíci, ale aj pre väčšinu z nich je zapálenie sviečky ako spomienka na zosnulých
súčasťou prežívania tohto dňa. 

(zdroj: https://www.bratislavskenoviny.sk/aktuality/57011-viete-ako-vznikli-sviatok-vsetkych-svatych-a-dusicky) 

Dušičky  vs. Halloween

Ak ste si mysleli, že Halloween je americký sviatok, tak ste sa mýlili. 

Ak by ste začali pátrať v histórii, tak by ste zistili, že Halloween oslavovalo už keltské
obyvateľstvo Britských ostrovov, ktoré toto označenie pripisovalo večeru pred významným
sviatkom Samhain.
Kelti tento deň vnímali ako veľmi krátke obdobie, kedy sa stiera hranica medzi svetom živých
a mŕtvych. Stavali rôzne oltáre, ktoré zdobili vtáčie perá, mŕtve zvieratá prípadne ich lebky (tie
dnes nahradili vyrezávané tekvice), pomocou čoho sa veriaci snažili nadviazať spojenie s
mŕtvymi.
Tieto ceremónie sprevádzali organizované obrady a rôzne oslavy zosnulých, ktoré však v tej
dobe nenazývali Halloween, ale práve Samhain. Do USA sa tento sviatok dostal až v 19.
storočí. Na našom území postupne „tradičný“ Halloween nahradil Sviatok všetkých svätých,
ktorý dodnes oslavuje najmä katolícka cirkev.
Medzi najznámejšie symboly Halloweenu patria čierne mačky, netopiere, pavúky či
čarodejnice, ktoré majú práve počas Halloweenu získavať oveľa väčšiu moc, ako po zvyšok
roku.

(zdroj: https://www.aktuality.sk/clanok/FDCksl4/halloween-nie-je-americky-sviatok-kedy-vznikol-a-ako-sa-oslavuje-vo-svete/)

https://www.history.com/topics/holidays/samhain


Zútulnili sme si naše priestory
Keď si to tak vezmeme, v škole trávime dosť veľkú časť dňa. Preto sme radi,
keď môžeme byť v prostredí, v ktorom sa cítime dobre a pohodlne. 

Okrem učební, ktoré sú vybavené veľmi dobre technicky, máme aj priestor,
kde si oddýchneme. Chill zóna, ktorá nám pribudla v septembri na chodbe je
skvelým miestom, kde sa stretávame a pokecáme s kamošmi. 

A máme echo, že sa pracuje na miestnosti, kde bude pre nás priestor, ak sa
budeme chcieť podeliť s niečím, čo nás trápi s našou výchovnou poradkyňou.
Tešíme sa!



1. Ako sa vám zatiaľ páči v škole?
2. Čo by ste chceli robiť po škole? 

3. Je niečo, čo by ste vylepšili v škole?? 
4. Aký je vás najobľúbenejší nový predmet? 

5. Čo by ste chceli zažiť v škole ? 
6. Kto je vás najobľúbenejší učiteľ?

Martina Pružinská
1. Tak je tu dobre, cítim sa lepšie ako na ZŠ. 

2. Ešte neviem, ale asi cestovať
3. Neviem, asi sa mi páči tak ako to je... 

4. Ekonomika podniku (zatiaľ)
5. Niečo zábavné, ale neviem presne čo.

6. Elena Kathiraven, však triedna najlepšia. 

Nina Rozenbergová
1. Zatiaľ extrémne dobre, nechodím tam s odporom. 

2. Podnikať.
3. Vrátničku. 

4. Asi EPO alebo EKP. 
5. Určite nejaké aktivity aj s inými triedami alebo výlety. 

6. Stankaaa Tomaškovičová

Ivka Tulipánová
1. Ujde to.

2. Účtovnícku v nejakej firme, alebo by som si založila vlastnú firmu. 
3. Žiakov niektorých :-)  

4. Elektronická a písomná komunikácia. 
5. Nejaký ples .

6. Stanka Tomaškovičová

Adam Mališ
1. Pohoda, zatiaľ nad moje očakávania, super kolektív, dobré a zaujímavé 

predmety, bral by som dlhšie prestávky na tulivakoch :-)
2. Ak to bolo myslené tak, že po skončení strednej školy, tak určite začať robiť 

nejaké menšie pozície v banke alebo finančného poradcu a potom sa prepracovať 
na nejaké vyššie pozície v banke.

 3. Z nereálnych vecí je to asi to, že by sme si mohli vyberať predmety, že nie všetky 
by boli povinné a z reálnych, 5 minútové prestávky predĺžiť na 10 minútové 

4. Hospodárstvo SR a Ekonomické praktikum
5. Nejaký športový deň alebo hocijaké športové súťaže napr. že by v jeden deň 
by si zahrala 1.A proti 2.A floorbal alebo futbal, basketbal, hocijaký šport, ktorý 

by sa vybral a ktorá trieda by vyhrala, dostala by nejakú odmenu ako napr. 
deň voľna alebo niečo iné. 

6. Pani učiteľka Kováčiková a pani učiteľka Varsová

Šimon Pažout
1. 10/10 - 9/10 za to, že som tupý a neviem angličtinu.

2. Hrať futbal. ak sa myslí po skončení strednej.
3. Nič, všetko je ok. 
4. Baví ma nemčina. 

5. Lyžiarsky. 
6. Pani učiteľka Tomaskovičová, Golebiowska

S novými tvárami v školských laviciach
(interview)

Vyspovedali sme
našich prvákov



Imatrikulácie v znamení Halloweenu
18. 10. 2023 sme slávnostne prijali do našej SOA DSA rodiny najmladších členov, žiakov
prvého ročníka. O program sa postarali tretiaci, ktorí sa rozhodli, že nás vystrašia
halloweenskou tematikou. Prváci sa ale nezľakli a všetky úlohy zvládli na výbornú.



Zážitkové vyučovanie
Každý rok sa tešíme na množstvo zaujímavých aktivít, ktoré si pre nás pripravia naši učitelia.
Páči sa nám aj to, že mnohé si vieme navrhnúť aj my žiaci prostredníctvom školského
parlamentu. 

Tento školský rok sme už zažili aj toto ....

Exkurzia v NR SR

Beseda Závislosti
 s Braňom Mojsejom

Telesná výchova na plavárni 



zoznámil som sa s novými ľuďmi (študenti z Nemecka, dobrovoľníci z nemeckej
armády)
oprášil som si svoje znalosti z nemeckého, ale aj anglického jazyka
viedli sme rozhovory na tému 2. svetovej vojny, SNP, národnej hrdosti
študenti z Nemecka mali silné zážitky z príbehov ľudí, ktorí padli počas vojny na
našom území
navštívil som veľa pamiatok
zažil som silný pocit spolupatričnosti
každý deň bol iný a výnimočný

pamätníky v obciach ako Bacúch, Nemecká a samotná Závadka nad Hronom
Múzeum SNP v Banskej Bystrici
národnú kultúrnu pamiatku - zaniknutú obec Kalište, ktorá bola počas SNP vypálená
nemeckými vojakmi.
nemecký vojnový cintorín v obci Važec a Sovietsky vojnový cintorín v Liptovskom
Mikuláši
workshop s nemeckým ambasádorom, ktorý nám rozprával o nemeckom vojenskom
cintoríne v Taliansku a o tom, že aké to bolo ťažké, aby tam ten cintorín bol
vybudovaný.

Spolupráca EBG a združenia Volksbund (Gemeinsam fűr den Frieden) priniesla aj
našej škole výzvu zapojiť sa do Programu Nemecko-slovenská výmena mládeže
2023.
Nemecké združenie organizuje na území Slovenska spomienkové podujatia na obdobie   
2. svetovej vojny – udržiavanie pamiatky pietnych miest padlých nemeckých vojakov.

„Za možnosť zúčastniť sa tohto campu som vďačný z viacerých dôvodov:

Simon nám svoje 2-týždňové pôsobenie v programe zhrnul do krátkej denníkovej
podoby.

Prvý týždeň

Bol zväčša zoznamovací každý večer sme hrali zoznamovacie hry, ktoré sme my Slováci
nepoznali, takže pre nás to bolo niečo nové. Počas tohto týždňa sme ešte navštívili a
zažili:

Dobrovoľníctvo nás stále baví
Chvíľu predtým, než sme opäť sadli do školských lavíc po letných prázdninách, náš
spolužiak Simon Pacalaj (III. A) využil ponuku zúčastniť sa Volksbund campu. O čo vlastne
išlo?



Druhý týždeň
 
V druhom týždni sme zahájili pracovné aktivity. Presúvali sme sa na pietne miesto – nemecký
vojnový cintorín vo Važci. Čistili sme hroby, upravovali okolie, maľovali plot a v nás silnel
pocit úzkosti, čo sa tak muselo odohrávať v blízkom okolí počas najťažších bojov.
Samozrejme sme tam neboli iba my. Boli tam s nami nemeckí vojaci, ktorí tam tiež pracovali.
Práca s nimi ubiehala rýchlejšie, pretože sme sa stále o niečom rozprávali. Naučili sme ich
nejaké slovenské frázy a na oplátku oni zase nás nejaké tie ich. Jeden deň nás dokonca prišli
navštíviť na ubytovanie. Hrali sme s nimi volejbal, sedeli pri ohni, opekali marshmallows a
rozprávali sme sa o rôznych témach.
V posledný deň na tomto campe nás čakal slávnostný ceremoniál na spomínanom cintoríne
vo Važci. Tu sme, nie symbolicky, ale reálne pochovávali pozostatky nemeckých vojakov z 2.
svetovej vojny, ktoré sa našli v okolí Dukly, kde prebiehali tvrdé boje. Bola to veľká udalosť.
Ceremoniálu sa zúčastnili aj nemeckí vojaci (výsadkári, tankisti, námorná flotila, vojnoví lekári
a piloti). Dostavila sa aj slovenská hradná stráž z Bratislavy.
My sme v tomto ceremoniáli mali tiež svoju úlohu. Pred veľkým dreveným krížom, kde sa
pokladali rôzne vence od vojakov, rodín atď, sme sa postavili a držali za ruky v poradí Nemec,
Slovák, Nemec, Slovák. Bol to symbol toho, že žijeme v úplne inej dobe, že žijeme v mieri, bez
bojov a vojen. Na záver predniesli modlitbu za padlých vojakov v slovenskom i v nemeckom
jazyku.
Týmto aktom sme ukončili naše 2-týždňové aktivity, ktoré nás obohatili v rôznych smeroch.
Niekedy mi bolo ťažko, inokedy som sa zamyslel nad tým, prečo sa toto muselo stať. Ja
verím, že už nikdy nebudeme musieť trpieť za sebeckosť iných, ktorí zneužívajú svoju moc a
postavenie.



Zbierka Biela pastelka

22. septembra sa študenti z našej školy rozhodli podať pomocnú ruku nevidiacim a
slabozrakým a zapojili sa do verejnej zbierky Biela pastelka 2023. V uliciach nášho mesta sa
im podarilo vyzbierať 202,60 €, a preto všetkým, ktorí sa do zbierky zapojili, ďakujeme!
Špeciálne poďakovanie patrí našim dobrovoľníkom z II.A triedy za ich ochotu a túžbu
pomôcť ľuďom so zrakovým postihnutím. 

Na krídlach anjelov - benefičný koncert

17. 10. 2023 sa naši žiaci /dobrovoľníci/ zúčastnili benefičného koncertu Na krídlach anjelov.
Pomáhali pri občerstvení, obsluhe techniky v zákulisí, ale aj pri komunikácii s účastníkmi.
Občianske združenie Milana Štefánika a mesto Žiar nad Hronom tento rok zorganizovali už
11. ročník benefičného koncertu pre osoby s mentálnych postihnutím. 
Do tejto aktivity sa zapájame každoročne, aby sme prejavili empatiu voči našim
spoluobčanom s rôznymi hendikepmi. Učíme sa pre život a mať v úcte každého
človeka, je základom fungujúcej spoločnosti.



V dňoch 25. a 26. októbra 2023 sa v priestoroch Spoločenského pavilónu v Košiciach
uskutočnil 19. Medzinárodný veľtrh cvičných firiem krajín V4. Organizátorom veľtrhu
bola Obchodná akadémia, Watsonova 61, Košice.

Na veľtrhu sa zúčastnilo spolu 16 cvičných firiem zo Slovenska a krajín V4. Medzi účastníkmi
bola aj cvičná firma Kreastav, s. r. o. zo Súkromnej obchodnej akadémie DSA v Žiari nad
Hronom, ktorú reprezentovali žiaci III. A triedy: Timea Matúšková, Karin Rečlová, Nina
Živčicová a Simon Pacalaj.

Cvičné firmy sa prezentovali v stánkoch, kde ponúkali svoje služby a produkty, viedli
obchodné rozhovory, uzatvárali zmluvy s potenciálnymi zákazníkmi. Využívali pritom katalóg,
propagačné materiály, samotný imidž firmy, ako aj všetky dostupné marketingové nástroje
súčasnej doby. Cieľom veľtrhu cvičných firiem bolo predstaviť, čo sa študenti naučili v
rámci podnikateľského vzdelávania. 

Zúčastnené cvičné firmy dva dni súťažili o ceny v hlavných súťažiach – Naj... cvičná firma,
Naj... stánok, Naj... web + e-shop, Naj... instagram post, Naj... elektronická prezentácia, Naj...
reprezentant / reprezentantka a  Cena 90 sekúnd (elevator pitch)

Cvičná firma Kreastav, s. r. o. potvrdila dobré meno cvičných firiem pracujúcich na
našej škole a v medzinárodnej konkurencii vybojovali 3 umiestnenia:

3. miesto v súťaži Naj... cvičná firma
2. miesto v súťaži Naj... web + e-shop
2. miesto v súťaži 90 sekúnd (elevator pitch)

Ďakujeme nielen zástupcom cvičnej firmy, ktorí reprezentovali našu školu, ale aj celému tímu
Kreastav, s. r. o. za výbornú reprezentáciu našej školy.

Tešíme sa na ich účasť na ďalších veľtrhoch v Prahe a Bratislava, ale aj na veľtrhu
cvičných firiem v Žiari nad Hronom, ktorý bude organizovať naša škola v marci 2024.

Cvičné firmy zbierajú ocenenia



Teambuilding - Game of Throne
V tomto školskom roku sme zahájili 2. ročník teambuildingovej aktivity Game of Throne. 

Aby sme posilnili tímového ducha každej triedy, pod záštitou školského parlamentu sa
vyhlásila súťaž, kde sa každý deň plnia vopred určené úlohy a zbierajú body. Za 10 dní majú
triedy (tímy) možnosť uspieť v úlohách. Hra sa zahájila 18. 10. 2023. Víťaz získava hlavnú
výhru -  DEŇ VOĽNA. Priebežne sme mapovali plnenie úloh...



V tomto čísle sa zameriame na našich žiakov, ktorých zlákal šport a
venujú sa mu reprezentačne. Zistili sme, že máme úspešných
futbalistov, basketbalistov, nájde sa tu aj nádejný hokejista, či
tanečnice. 
Ako prvých sme vyspovedali futbalistov, pretože ich tu máme naozaj
dosť, vybrali sme prvákov a druhákov. Spýtali sme sa ich, ako sa
dostali k športu, či ich stále baví “behať po trávniku” a či je to naozaj
len o tom...
V druhom čísle sa môžete tešiť na našich ďalších  úspešných
spolužiakov...

ZOOM do života našich žiakov

Šimon Pažout, I. A 
K futbalu som sa dostal cez ocina. Jedného dňa som sa
hral ako malý chlapec na počítači a prišiel za mnou
ocino, či si nejdem skúsiť zahrať futbal a odvtedy
pravidelne pracujem na sebe a ďakujem mu za to, že
ma k futbalu dotlačil .
Futbal pre je pre mňa jedna polovica srdca a
neviem, čo by som bez futbalu robil. Je pre mňa veľmi
dôležitý a chcem na sebe pracovať tak, aby som sa
niekde dostal a chcel by som sa ním živiť.

Richard Wágner, II. A
V Pohroní som začal hrávať už od škôlky, keď som 4-5 rokov. Futbal je pre mňa veľmi
dôležitý, stále sa snažím na sebe pracovať. Dnes je to už aj dosť časovo náročné, skĺbiť
školu a futbal. Mávame dvojfázové tréningy, cez víkend /občas aj cez týždeň) zápasy. 
Avšak, rok, čo rok mám väčšie skúsenosti a to sa odzrkadľuje na mojich výkonoch. Mal som
možnosť hrať za A tím Žarnovice. Určite plánujem s futbalom pokračovať, je to môj
život.

Timotej Tarda, II. A
Pochádzam zo Žiliny. Do Žiaru nad Hronom som prišiel
kvôli futbalu. Náhoda to zariadila tak, že jedného dňa
mamina zavolala do klubu s tým, či by som mohol prísť
na skúšku. Mne sa tu veľmi páčilo. Trénera som svojím
výkonom presvedčil a mohol som zostať. 
Preto som si musel nájsť strednú školu, ktorá by ma v
mojich aktivitách podporovala, za čo naozaj ďakujem
SOA DSA, pretože mi pomáha v mojom raste. Preto sa aj
ja snažím, pripravovať sa aj na vyučovanie do takej
miery, aby som bol spokojný. V klube som si našiel veľa
kamarátov, taktiež v škole. Tréningy sú už náročné na
čas, preto verí, že to všetko zvládnem. Futbalom
jednoducho žijem, tak ako môj spolužiak a spoluhráč
Rišo.



Chceš sa báť?
Stratila som dve hodiny môjho života

Stratila som dve hodiny môjho života. Chystala som sa do školy a môj otec bol doma so
mnou, pretože ma šiel odviesť. Sledovali sme správy v televízii, keď to zrazu zamrzlo. Vypli
a zapli sme televízor znova, aby to začalo fungovať a za ten čas ubehli 2 hodiny. Takže sme
buď obaja zaspali bez toho, žeby sme si to uvedomovali alebo sa stalo niečo naozaj
zvláštne. Osobne si myslím, že sme skočili do inej dimenzie. – Failingdegree91 (internet)

Cítil som, že niekto sedí vedľa mňa na posteli

Moja spálňa sa nachádzala v suteréne starého domu a keďže bol naozaj stará mohol si
počuť, keď niekto schádzal dole po schodoch. Ležal som na posteli, chrbtom otočený k
dverám, keď som pocítil, že sa vedľa mňa niekto posadil, pretože posteľ poklesla. Každý
jeden chlp na mojom tele stál a začal som sa triasť, keď som sa otáčal, aby som videl, kto
vedľa mňa sedí. Nikto tam nesedel, no priehlbina na posteli bola stále viditeľná. Pocítil
som, že to vstalo a odišlo a okamžite som vybehol z postele  a utekal hore schodmi, no po
celý ten čas som cítil akoby bol niekto za mnou. Chcel by som sa tam vrátiť a zistiť, či je to
tam stále také strašidelné alebo to bolo len našou rodinou. – npcvillager (internet)

Ak chceš napätie, prečítaj si niektorý z týchto knižných titulov...

... alebo si pozri niečo na odľahčenie :-)



Si dobrý ekonóm?

Načítaj QR kódy
a otestuj sa.



2. EINSTEINOVA HÁDANKA

Traduje sa, že túto logickú hádanku vymyslel sám Albert Einstein. Údajne ju vraj
nedokáže vyriešiť až 98% populácie. Iba 2% to dokážu bez pomoci papiera.

Dáš to?

Na ulici je rad 5 domov, pričom každý má inú farbu.
V každom dome žije osoba inej národnosti.
Každý obyvateľ domu pije iný typ nápoja, fajčí inú značku cigariet a chová iné zviera.
Nikto z nich nepije, nefajčí a nechová to čo ostatní.

Angličan žije v červenom dome.
Švéd chová psy.
Dán pije čaj.
Zelený dom je hneď naľavo od bieleho.
Obyvateľ zeleného domu pije kávu.
Ten, kto fajčí cigarety Pall Mall, chová vtáky.
Obyvateľ žltého domu fajčí cigarety Dunhill.
Ten, kto žije v prostrednom dome, pije mlieko.
Nór žije v prvom dome.
Ten, kto fajčí cigarety Blends, žije vedľa chovateľa mačiek.
Chovateľ koní žije vedľa toho, kto fajčí cigarety Dunhill.
Ten, kto fajčí cigarety Blue Master, pije pivo.
Nemec fajčí cigarety Prince.
Nór žije vedľa modrého domu.
Sused toho, kto fajčí cigarety Blends, pije vodu.

Kto chová rybyčky?

Pre bystré hlavičky

1. HÁDANKY

• Môžete ma napĺňať horúcim aj ľadovým, ale všetko znesiem. Čo som?

• Stále rastiem a nikdy neubúdam. Čo som?

• Čo vám pomôže vidieť cez každú stenu?

• Ak je v pravo zelený dom a vľavo modrý dom, kde je biely dom?

• Čo je stále pred tebou, ale nemôžeš to vidieť?



Pri zrode časopisu stáli:

čarodejník 
(šéfredaktor)

Matúš Rajnoha

Začarovaný 
redakčný tím:

kolektív II. A

Pedagogický dozor:
bosorka

Mgr. Daniela Polc Varsová

Hrnček, náš vek, okno, v USA vo Washingtone, budúcnosť

Správne odpovede
na hádanky :-)


